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IZVOD IZ ZAPISNIKA 

s osme (8.) sjednice Skupštine  

Hercegovačko-neretvanske županije 

 

 

Sjednica je održana 21.10.2015. godine u zgradi Skupštine u Mostaru s 

početkom  u 11:00 sati. 

Sjednicu je otvorio predsjedavajući Skupštine Šerif Špago i pozdravio 

nazočne. 

Tajnik Skupštine, Željka Čule obavila je prozivku. 

Nazočni: Mara Anđelić, Slađan Bevanda, Boris Bošnjak, Ilija Cvitanović, 

Osman Ćatić, Ramiz Fajić, Luka Faletar, Zlatko Hadžiomerović, Anel Kljako, 

Osman Macić, Andrea Pehar, Tomislav Martinović, Zijat Mušić, Ante Pavličević, 

Đuro Prkačin, Dario Pušić, Ivona Raguž, Zoran Raič, Vesna Saradžić, Emir Šator, 

Amir Šelo, Ajman Šoše, Šerif Špago, Ana-Marija Tadić-Jakovljević, Adnan 

Velagić, Drago Tule, Amer Zagorčić, Aner Žuljević. 

Izočni: Mesud Džajić, i Davor Pehar. 

Konstatirano je da je na sjednici nazočno 27 zastupnika, izočna 2, a Izborna 

komisija još nije dodijelila mandat tridesetom zastupniku, te da postoji kvorum za 

rad i punovažno odlučivanje. 

 Nazočni po pozivu: predstavnici Vlade HNŽ/K, predstavnici međunarodnih 

organizacija i predstavnici sredstava informiranja. 

Sjednica je javna, snimana je i snimci su sastavni dio ovog Izvoda iz 

zapisnika. 

 Predloženi dnevni red: 

1. Zastupnička pitanja, 

2. Program rada Vlade HNŽ/K za 2015.godinu, 

3. Reformska agenda za Bosnu i Hercegovinu za period  2015.-2018.godina, 

4. Nacrt Zakona o komunalnim djelatnostima HNŽ/K 

5. Informacija o radu Županijskog suda Mostar za 2014.godinu, 

6. Odluka o usvajanju Izvješća Ministarstva gospodarstva za 2014.godinu o 

realizaciji Godišnjeg plana provedbe Programa razvoja malog 



gospodarstva HNŽ/K 2011.-2015.godinu i Strategija razvoja malog i 

srednjeg poduzetništva u HNŽ/K za period od 2012.-2020.godine.  

Otvorena je rasprava o predloženom dnevnom redu. 

 U raspravi su sudjelovali: Šerif Špago, Amer Zagorčić i Tomislav 

Martinović. 

 Zastupnik Amer Zagorčić predložio je da se 2. točka dnevnog reda Program 

rada Vlade HNŽ/K za 2015.godinu skine s dnevnog reda. 

Uslijedilo je glasovanje o prijedlogu zastupnika Amera Zagorčića. 

Nakon glasovanja konstatirano je da prijedlog većinom glasova protiv nije 

prihvaćen. 

Uslijedilo je glasovanje o predloženom dnevnom redu. 

 Nakon glasovanja konstatirano je da je predloženi dnevni red većinom 

glasova za, bez glasova protiv i s dva (2) suzdržana glasa usvojen.  

Usvojeni dnevni red: 

1. Zastupnička pitanja, 

2. Program rada Vlade HNŽ/K za 2015.godinu, 

3. Reformska agenda za Bosnu i Hercegovinu za period  2015.-2018.godina, 

4. Nacrt Zakona o komunalnim djelatnostima HNŽ/K 

5. Informacija o radu Županijskog suda Mostar za 2014.godinu, 

6. Odluka o usvajanju Izvješća Ministarstva gospodarstva za 2014.godinu o 

realizaciji Godišnjeg plana provedbe Programa razvoja malog 

gospodarstva HNŽ/K 2011.-2015.godinu i Strategija razvoja malog i 

srednjeg poduzetništva u HNŽ/K za period od 2012.-2020.godine.  

 

Predsjedavajući je napomenuo da su Izvodi iz zapisnika s 5.,6.,7. redovne 

sjednice i 1. Vanredne sjednice Skupštine priloženi u materijalima, te konstatirao 

da postoje tehničke popravke u zapisniku s Vanredne sjednice o broju nazočnih-

izočnih zastupnika.  

Otvorena je rasprava. 

Primjedbi i prijedloga nije bilo. 

Uslijedilo je glsovanje. 

Nakon glasovanja konstatirano je da su Izvodi iz zapisnika s 5.,6.,7. redovne 

i 1. Vanredne sjednice Skupštine HNŽ/K, uz tehničke ispravke, jednoglasno 

usvojeni. 

 

 AD1. Zastupnička pitanja 

 Zastupnica Mara Anđelić ispred Kluba vijećnika HDZ 1990 

Inicijativa 1. upućena je Skupštini HNŽ/K da u dogovoru sa službama ove 

institucije omogući dostavljanje radnog materijala za sjednice Skupštine 

elektronskim putem, jer pozivom na sjednicu materijale bi trebali dobiti 7 dana 

prije. 

Inicijativa 2. upućena je Povjerenstvu Skupštine HNŽ/K. Predlaže se svim 

zastupnicima u Skupštini HNŽ/K da donesu odluku o ukidanju stalnih naknada na 



rad povjerenstva osim, ako je baš potrebno, da se mogu plaćati po održanim 

sjednicama, sastancima na kojima su bili prisutni.  

 Zastupnik Amer Zagorčić ispred Kluba zastupnika SDP  

Inicijativa 1. Upućena Skupštini HNŽ/K o održavanju hitne tematske sjednice 

Skupštine HNŽ/K o stanju sigurnosti u HNŽ/K i traži se da skupština HNŽ/K 

zaduži ministarstvo Unutarnjih poslova da pripremi ovu sjednicu i dostavi sva 

relevantna izvješća koja bi sadržavala zbirne informacije, informacije po 

sektorima. Također se traži da se u pripremi sjednice zastupnicima dostavi plan 

mjera, a da se na samu sjednicu pozovu i predstavnici tužiteljstva. Smatra se 

neophodnim da zastupnici u Skupštini HNK/Ž daju svoje mišljenje i da predlože 

određene mjere, a istovremeno da nam MUP kao ministarstvo koje je zaduženo za 

sigurnost građana dostavi izvješće o tome što poduzima, što misle poduzeti i što su 

poduzeli na rasvjetljavanju brojnih razbojništava koja su se dešavala u HNŽ/K, 

posebno u Mostaru u posljednje vrijeme. Smatra se da Skupština treba o tome dati 

svoj sud.  

Inicijativa 2. Upućena Skupštini HNŽ/K da se materijali za sjednicu dostavljaju u 

vremenskom roku koji je u skladu s Poslovnikom osim zastupničkih pitanja, u 

elektronskoj formi.  

Zastupničko pitanju upućeno Ministarstvo zdravstva, rada i socijalne zaštite. 

Obzirom na sve veći broj ljudi oboljelih od tumora volio bih da se zastupnicima 

dostavi izvješće o kancerogenim oboljenjima u posljednjih 10 godina na području 

HNŽ/K i to ukupno po općinama, po vrsti oboljenja zasebno sa svaku općinu i da 

se dostavi usporedba s drugim županijama u istom periodu, osobito usporedba sa 

Sarajevskom županijom, Zeničko-dobojskom županijom i Tuzlanskom županijom, 

s obzirom na to da ove županije imaju zagađenu životnu sredinu. 

 Zastupnik Elmir Šator  

Dio odgovora na zastupničko pitanje postavljeno Zavodu zdravstvenog osiguranja 

„što je s ljudima koji izgube zdravstveno osiguranje, a inače boluju od psihičkih 

poremećaja“: „Navedena problematika je u domenu i nadležnosti Ministarstva 

zdravstva, rada i socijalne skrbi, odnosno Zavoda za zapošljavanje HNŽ/K, te bi 

isti trebali iznaći zakonski modalitet rješenja navedenih problema.“ Znači Zavod 

zdravstvenog osiguranja i Zavod za zapošljavanje županije to prebacuje na 

ministarstvo. Ovamo je malo teže izdvojiti rečenicu, ali ću reći da člankom 31. 

Stavak 1 Zakona o zapošljavanju i socijalnoj sigurnosti nezaposlenih osoba 

propisano je da se zdravstveno osiguranje nezaposlenoj osobi osigurava propisima 

o zdravstvenom osiguranju, što je u nadležnosti Zavoda zdravstvenog osiguranja. 

Ovo se djelomično veže za pitanje gospodina Zagorčića koje se tiče sigurnosti, 

vidjeli ste tijekom ljeta nekoliko incidenata. Znači to moje traženje da se omogući, 

ja sam duboko svjestan ovoga što je gdin. Bošnjak potpisao da se to rješava 

posebnim zakonskim aktima koji su federalnog nivoa, znači federalni zakon o 

zdravstvenom osiguranju kojim bismo mi stvorili jednu cjeloshodnu odluku koja 

osigurava automatizam osobama sa, u najmanju ruku šizofrenim poremećajima, da 

dobiju to osiguranje. Jer, kaod oni nemaju osiguranje nemaju prava ni na kakav 



lijek, osim da ga kupe. Moje iskustvo: 11 godina radim u toj službi, 80%-90% njih 

nema nikakvih mogućnosti da kupe B vitamin, a ne nešto skuplje.  

Inicijativa da Skupština traži od Zavoda zdravstvenog osiguranja da isti Skupštini 

HNŽ/K dostavlja statistički godišnjak.  

 Zastupnik Adnan Velagić 

Inicijativa upućena Ministarstvu trgovine, turizma i zaštite okoliša da ispita i utvrdi 

navedeno okolnosti i zakonitost postavljanja ovakve lokacije na ovako bliskoj 

udaljenosti od gradske zone, te pristupi poduzimanju akcije za njeno izmještanje na 

prihvaljivu lokaciju (priložena slika navedene deponije).  

 Zastupnik Aner Žuljević 

Inicijativa upućena Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi za pripremu 

izmjene odluke u smislu da se postojeći članak 12. stavak 5., dopuni novom 

odredbom: da redovni studenti preko 26 godina koji nisu osigurani po drugom 

osnovu sami plaćaju doprinos za obavezno zdravstveno osiguranje u paušalnom 

iznosu od 20,00 KM mjesečno, a najduže do navršene 30.godine života. Radi se o 

rješenju koje se nalazi u drugim županijama, konkretno Sarajevska županija i 

ostalim županijama. 

 Zastupnica Andrea Pehar 

Inicijativa upućena Vladi HNŽ/K i vodstvu Skupštine HNŽ/K da u budućem 

razdoblju na službenim stranicama obiju institucija objavljuju Službene novine radi 

lakšeg pristupa informacijama našim građanima. 

 Zastupnik Osman Ćatić 

Zastupničko pitanje upućeno Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi HNŽ/K, 

Ministarstvu zdravstvenog osiguranja HNŽ/K i svim zdravstvenim ustanovama u 

HNŽ/K. Koliko je i koja zdravstvena ustanova u HNŽ/K dužna po svim osnovama, 

obveze prema zaposlenicima, porezi i doprinosi, potraživanja dobavljača? Također 

molim da za svaku zdravstvenu ustanovu navedete broj uposlenih za posljednje tri 

godine.  

 Zastupnik Zijat Mušić  

Inicijative Vladi, ministru pravde, rukovodstvu Skupštine i zakonodavno-pravnoj 

komisiji ove Skupštine staru već 4 godine, da krenemo zaista u prečišćeni tekst 

Ustava ovog kantona, to je ista inicijativa, ova inicijativa je stara 4 godine, ali ću je 

ponoviti novoj Vladi, pa se nadam da će bar do kraja mandata ove Vlade ovaj 

kanton imati Ustav, jer mi i sad u Ustavu pominjemo guvernera, neke razne, bilo je 

tu odluka ustavnih sudova Federacije i države koje su ugrađene u naš Ustav, ali 

dobro bi bilo da se sve to skupi u jedan prečišćeni tekst i da konačno ovaj kanton 

ima svoj Ustav. To je osnovni akt po kojem mi treba da radimo, mi ga po meni 

nemamo.  Ja sam danas dobio jedan odgovor na poslaničko pitanje iz ministarstva 

obrazovanja i tamo kaže, „broj učenika srednjih škola koji su nastavu pohađali po 

bosanskom nastavnom planu“, i gore kaže isto tako „broj učenika srednjih škola 

koji su nastavu pohađali po hrvatskom nastavnom planu“, mi slabo to pratimo, 

znači ovaj kanton ima jedan nastavni plan, pa na hrvatskom, na bosanskom i na 

srpskom, tako bi trebalo biti i mislim da je u Ustavu tako. Ovo je izvrnuta rečenica 



koja meni para uši, a Ustav nešto drugačije kaže, ovaj Ustav ovog kantona kaže 

nešto drugačije. Ovo je samo primjer zašto nama treba i prečišćeni tekst i izmjena 

postojećeg Ustava, ako tamo ima nekih grešaka, pa čak grešaka o jednom jeziku, 

ali da ne spominjem, to nije bitno. Mislim da ćemo imat priliku ako se zaista ova 

inicijativa prihvati, zamolio bih rukovodstvo, ustavnopravnu komisiju, Vladu, da 

sa ovom inicijativom krenu, pa to nam je osnovni akt na kojem bi trebali svi 

zajedno radit, da ga bar imamo u ovom mandatu. Mislim da će ovog puta biti 

uspješnije jer evo ova Vlada spremna je, vidio sam da radi, pa i ovo bi trebalo biti 

jedan od osnovnih zadataka i Vlade i Skupštine i sviju nas poslanika. I još jedna 

inicijativa, zapravo pokrenuo bih inicijativu ispred ove Skupštine, da Vlada, 

premijer i Vlada HNK-a, finansijski nagrade čovjeka našeg sugrađanina koji je 

nedavno odbranio titulu evropskog prvaka u boksu i mislim da je to doprinos ove 

Vlade da tog čovjeka koji je sugrađanin ovog grada, rođen u ovom kantonu, zaista 

jednog pravog sportistu, jednog dobrog čovjeka, rijetko je kad imati čovjeka u 

ovom gradu koji je prvak Evrope i ja to predlažem kao jednu inicijativu ispred ove 

Skupštine prema Vladi da pomogne finansijski uspješnog sportistu. 

 Zastupnik Ramiz Fajić 

Zastupničko pitanje upućeno Ministarstvu prosvjete,znanosti, kulture i sporta 

HNŽ/K. Dostaviti izvješće ispravnosti kriterija polaganja, načina ocjenjivanja, te 

broja prijavljenih i primljenih studenata na Medicinski fakultet Sveučilišta u 

Mostaru.  

Kako na jednoj visokoškolskoj ustanovi prijemni ispit se može raditi suhom 

olovkom i od 60 primljenih studenata da budu primljena samo 3 Bošnjaka, a koji 

se najvećim dijelom financiraju iz sredstava HNŽ/K. 

 Zastupnik Đuro Prkačin 

Zastupničko pitanje upućeno Ministarstvu unutarnjih poslova HNŽ/K-odjel za 

administraciju. Zašto se u policijskim stanicama konkretno Policijska stanica 

Stolac, Odsjek za administraciju, prilikom registracije vozila kao dokaz o uplati 

propisanih naknadama za obrasce i registarske tablice koji se izdaju prilikom 

registriranja, ne prihvaćaju uplatnice provedene putem elektronskog bankarstva 

iako na njoj jasno piše da je nalog proveden, već je iste potrebno opečatiti u banci i 

tek tada su „valjane“? dali je ovo konkretno samo u Policijskoj stanici Stolac ili je 

u čitavoj županiji?  

Inicijativa upućena Stručnoj službi Vlade HNŽ/K koji uređuju internetsku stranicu 

Vlade da se u rubrici Zakoni i dokumenti, izmjene dva zakona o koncesijama i 

prijedlog zakona, imamo dva zakona o termoenergetskoj inspekciji, jedan iz 2004., 

jedan iz 2008., imamo nacrt zakona o proračunu iz 2007., a nemamo neke zakone 

koje smo mi usvojili u prošlom mandatu i da ne kažem i ove godine? Tako da bi 

trebalo ažurirat ovu stranicu i što sam primijetio da ministarstva u našoj županiji 

posebno imaju svoje internetske stranice, kao što je ministarstvo poljoprivrede, 

ministarstvo branitelja, vidio sam i ministarstvo gospodarstva, bilo bi dobro da se 

tamo i na službenim stranicama Vlade gdje je informacija o ministarstvu stavi da ta 

ministarstva imaju svoju internetsku stranicu, znači link ministarstva Vlade.  



  

 

Zastupnik Osman Macić 

Zastupničko pitanje upućeno Ministarstvu zdravstva, rada i socijalne skrbi. 

Domovi zdravlja su razdvojeni od bolnica, osim u Konjicu. Zbog čega nije 

razdvojen Dom zdravlja od Bolnice u Konjicu i koje su službe trebale da završe 

razdvajanje Doma zdravlja i Bolnice Konjic i kada će to biti završeno? 

Zastupničko pitanje upućeno Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i vodoprivrede. 

Dali imaju podaci zadnjih pet godina koliko se po godinama posjeklo državne 

šume razvrstane po vrsti drveta i kladama izraženo u metrima kubnim? Koliko je 

zasađeno sadnica po godinama za period od 2010.-2015.godine i na kojim 

mjestima i kojim vrstama drveta?  

 Zastupnik Boris Bošnjak 

Zastupničko pitanje postavljeno na jednoj od prethodnih sjednica Skupštine, 

upućeno Ministarstvu prosvjete, znanosti, kulture i športa vezano za formiranje 

županijskog športskog saveza. Ti su pregovori bili zaustavljeni. U kojem je to 

statusu?  

 Zastupnica Vesna Saradžić 

Inicijativa upućena na početku ovog mandatnog perioda radnim tijelima Skupštine 

HNŽ/K da u buduće budu priložena izvješća radnih tijelo po određenim točkama, 

odnosno vezano za točke dnevnog reda.  

 Zastupnik Ajman Šoše 

 Ispred Kluba Bošnjaka pokrenuta inicijativa na sjednici Skupštine 

29.05.2015.godine prema Nezavisnom odboru za izbor i reviziju o dostavljanju 

izvješća, što je bila i zastupnička obveza prema članku 19 Poslovnika o radu. Do 

danas nije ništa dobio, te postavlja pitanje predsjedniku Neovisnog odbora zašto to 

nije urađeno.  

 

AD 2. Program rada Vlade HNŽ/K za 2015.godinu 

 Materijale je uputila Vlada. 

 U ime predlagatelja obrazloženje je dao predsjednik Vlade HNŽ/K Nevenko 

Herceg. 

 Otvorena je rasprava. 

 U raspravi su sudjelovali: Šerif Špago, Aner Žuljević, Osman Macić, Adnan 

Velagić, Zlatko Hadžiomerović, Anel Kljako, Tomislav Martinović, Amer 

Zagorčić. 

 Nakon rasprave uslijedilo je glasovanje o Programu rada Vlade HNŽ/K za 

2015.godinu. 

 Nakon glasovanja konstatirano je da je većinom glasova za, s dva (2) glasa 

protiv i bez suzdržanih glasova, Program rada Vlade HNŽ/K za 2015.godinu 

prihvaćen. 

 

 



AD 3. Reformska agenda za Bosnu i Hercegovinu za period 2015.-2018.godina. 

 U ime predlagatelja obrazloženje je dao predsjednik Vlade HNŽ/K Nevenko 

Herceg.  

 Otvorena je rasprava. 

 U raspravi su sudjelovali: Šerif Špago, Aner Žuljević, Mara Anđelić, 

Tomislav Martinović. 

 Predsjedavajući je predložio da Skupština donese zaključak vezano za 

agendu koji bi glasio: da Vlada HNŽ/K izradi Akcijski plan implementacije 

reformske agende za BiH za period od 2015.-2018.godina za mjere iz nadležnosti 

HNŽ/K i prezentira ga Skupštini HNŽ/K. 

 Uslijedilo je glasovanje za prijedlog Zaključka.  

 Nakon glasovanja konstatirano je da je Zaključak jednoglasno prihvaćen.  

 

 Uslijedila je stanka. 

 Sjednica je nastavljena u 14:00 sati. 

 

AD 4. Nacrt Zakona o komunalnim djelatnostima HNŽ/K 

 Prijedlog je uputila Vlada. 

 U ime predlagatelja obrazloženje je dao ministar Graditeljstva i prostornog 

uređenja Suad Hasandedić. 

 Otvorena je rasprava. 

 U raspravi su sudjelovali: Šerif Špago, Amir, Šelo, Amer Zagorčić, Osman 

Ćatić, Đuro Prkačin, Ramiz Fajić, Zijat Mušić, 

 Nakon rasprave predsjedavajući je predložio da Skupština donese zaključak: 

1. Prihvaća se Nacrt Zakona o komunalnim  djelatnostima kao dobra osnova za 

izradu Prijedloga Zakona; 

2. Obaviti jednu javnu raspravu po odluci ministarstva; 

3. Primjedbe i prijedlozi na Nacrt Zakona iznijeti na sjednici Skupštine dostavit 

će se Vladi HNŽ/K na razmatranje, ostavlja se rok od 7 dana zastupnicima 

da u pisanom obliku dostave dodatne prijedloge i primjedbe na Nacrt 

Zakona.  

4. Zaključak stupa na snagu danom donošenja i objavit će se u Narodnim 

novinama HNŽ/K. 

Uslijedilo je glasovanje za prijedlog Zaključka. 

Nakon glasovanja konstatirano je da je Zaključak jednoglasno prihvaćen. 

 

AD 5. Informacija o radu Županijskog suda Mostar za 2014.godinu 

 Obrazloženje je dala predsjednica Županijskog suda Mostar Jasmina 

Rajković. 

 Otvorena je rasprava.  

 U raspravi su sudjelovali: Šerif Špago, Đuro Prkačin. 

 Nakon zaključene rasprave predsjedavajući je konstatirao da je informacija 

primljena k znanju.  



 

AD 6. Odluka o usvajanju Izvješća Ministarstva gospodarstva za 2014.godinu o  

 realizaciji Godišnjeg plana provedbe Programa razvoja malog gospodarstva  

 HNŽ/K 2011.-2015.godinu i Strategija razvoja malog i srednjeg  

 poduzetništva u HNŽ/K za period od 2012.-2020.godine.  

 U ime predlagatelja obrazloženje je dao ministar Gospodarstva Željko 

Laketić. 

 Otvorena je rasprava. 

 Primjedbi i prijedloga nije bilo. 

 Uslijedilo je glasovanje. 

 Nakon glasovanja konstatirano je da je Odluka o usvajanju Izvješća 

Ministarstva gospodarstva za 2014.godinu  o realizaciji Godišnjeg plana provedbe 

Programa razvoja malog gospodarstva HNŽ/K 2011.-2015.godinu i Strategija 

razvoja malog i srednjeg poduzetništva u HNŽ/K za period od 2012.-2020.godine, 

jednoglasno prihvaćen.  

 

Sjednica je zaključena  u 15:00 sati. 

 

 

 

Zapisničar:  
Suzana Puljić        Predsjedavajući 

                                                                                                  

                                                                                                         Šerif Špago 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


